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Duhovi 2019.

Uvod: 
Svom snagom

Služba Božja:  
Djelovanje Duha 
Svetoga

Crkveni nauk: 
Kristov ponovni dolazak



Draga braćo i sestre

Duh Sveti djeluje snažno – tako je bilo nekada, tako 
je danas  i tako će biti i sutra. Duh Sveti upozorava, 
jača, tješi i nadahnjuje. On je naš stalni pratitelj u 
svim prilikama života.

Poznat nam je Duh Sveti po svom djelovanju:
U Crkvi Kristovoj on oduvijek učvršćuje čovjekovu 
vjeru u Isusa – pa i kada je u progonstvu, nevolji i 
patnji. I poticao ga je tada, a potiče ga i danas, na 
širenje Evanđelja s uvjerenjem da je Isus Krist Sin 
Božji.

Po apostolskoj službi Duh Sveti priprema vjernike 
na Kristov ponovni dolazak. Po apostolatu vjernici 
primaju dar Duha Svetoga i u zajedništvu slave 
Svetu večeru.

Duh Sveti djeluje u zajednicama – u malim i 
velikim zajednicama, bez obzira na njihove životne 
okolnosti i kulture; on je svuda i uvijek prisutan.
Duh Sveti budi u vjernicima snagu da ostanu vjerni 
Isusu Kristu, da u njega vjeruju i u njega se 

pouzdaju.  Duh Sveti nam poklanja snagu da 
mognemo podnositi svoje terete i služiti bližnjemu 
u zajednici.

Ništa ne može zaustaviti djelovanje Duha Svetoga  
Ništa neće moći zaustaviti razvoj kraljevstva 
Božjega. Duh Sveti djeluje velikom snagom.  
Učinit ćemo sve kako bi ta snaga postala drugima i 
drugačijima vidljiva u nama samima i u zajednici. 
Zahvaljujmo uvijek Bogu, Duhu Svetom, za 
njegovo djelovanje u Crkvi Kristovoj, u apostolatu, 
u zajednicama i u svakom pojedincu.

Srdačan pozdrav

Vaš Jean-Luc Schneider

Svom 
snagom
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Da, drage sestre, draga braćo, na Duhove se 
spominjemo izlijevanja Duha Svetoga, to jest 
utemeljenja Crkve Kristove, i to je naravno 
dovoljan razlog za slavlje. Lijepa je to prilika da 
slavimo i hvalimo Boga, Duha Svetoga. Znam da 
nekima to može ponekad izgledati donekle 
apstraktno.  Čovjek obično ima jednostavnu 
predodžbu o Bogu, Ocu.  Stvoritelja si može lako 
predočiti, budući da  pred sobom vidi  svijet i 
svemir. S Bogom, Ocem povezuje si sliku brižnog 
oca. Kad se spomene Sina Božjega, pomisli na 
Isusa Krista. Pritom si ga može predočiti u raznim 
prilikama. Ali doživljaj Duha Svetoga, snage 
Božje, mnogo je apstraktniji.  O Duhu Svetom 
teško si je stvoriti neku sliku, Duha Svetoga 
možemo samo doživjeti i prepoznati po onome što 
čini na čovjeku i po njemu.

Djelovanje Duha Svetog

Uistinu, mi smo svi -
bilo Židovi ili Grci,

bilo robovi ili slobodnjaci -
kršteni jednim Duhom.

Prva poslanica Korinćanima 12,13

U gotovo stotinu zemalja  širom svijeta braća i 
sestre su pratila i doživjela službu Božju iz 

Goslara (Njemačka)



Duha Svetoga prepoznajemo po njegovom 
djelovanju. I onda nam postaje nešto konkretniji.
Od utemeljenja Crkve Kristove Duh Sveti djeluje 
snažno u i po njoj. Nikada nije ni prestao djelovati. 
Otkada Duh Sveti djeluje na zemlji, bezbrojnim je 
ljudima dao spoznati da je Isus Krist Sin Božji. 
Pavao kaže da bez djelovanja Duha čovjek ne može 
spoznati da je Isus Krist Sin 
Božji.  Čovjekova spoznaja da je 
Isus Krist Sin Božji, plod je dakle 
djelovanja Duha Svetoga. Kroz 
sve vrijeme Duh Sveti je skrbio 
da čovjek koji je povjerovao u 
Isusa Krista bude po krštenju 
uključen u Crkvu Kristovu.  Duh 
Sveti se pobrinuo da se poruka Evanđelja proširi 
sve do  najudaljenijih krajeva svijeta.  Pobrinuo se 
da vjernici po propovijedi Evanđelja budu 
učvršćeni u svojoj vjeri. Kako je pak mučna sama 
pomisao što su kršćani sve proživjeli i doživjeli u 
prošlim stoljećima! Neki su bili progonjeni, drugi 
su podnosili gorke patnje i nevolje, a Duh Sveti se 

uvijek pobrinuo da budu snažni i mognu ostati 
čvrsti i sačuvati vjeru u Isusa Krista. Kroz čitavu 
povijest kršćanstva bilo je mnogo vjernika koji su 
podnijeli teške muke. I svi su se tada pitali gdje je 
Bog. Okrijepljeni riječima propovijedi, ostali su 
čvrsto u svojoj vjeri, vjerovali u Isusa Krista i 
nasljedovali ga.  U tome možemo prepoznati 

snažno djelovanje Duha Svetoga. 
Duh Sveti je djelovao u Crkvi 
Kristovoj.  Naravno da se i u 
vidljivoj Crkvi Kristovoj dogodilo 
mnogo toga što nije bilo lijepo, jer 
su ljudi naprosto grešni ljudi i takvi 
ostaju. Nekada su zlorabili ime 
Isusa Krista i vodili ratove. Kršćani 

su progonili i ubijali nekršćane. Kršćani su se  borili 
jedan protiv drugoga i međusobno se ubijali. 
Počinjene su mnoge druge teške stvari i kobne 
pogreške. Duh Sveti se međutim pobrinuo  da se 
Evanđelje širi unatoč svim ljudskim nedostacima i 
da su mnogi kršćani mogli vjerovati i ostati  mu 
vjerni.  Ako razmislimo o tome,

desno: Nakon čitanja biblijskog teksta slijedi čitanje iz 
Djela apostolskih 2, 36-43

dolje: Rukovanje pred crkvom u Goslaru.
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primjetit ćemo kako je moćno i snažno djelovao 
Duh Sveti, da unatoč svim nevoljama, napadima i 
svim greškama kršćanska vjera nije nestala.  Ima 
mnogo kršćana koji vjeruju i 
nasljeduju Isusa Krista.  
Zahvaljujemo Duhu Svetom 
da je tako snažno djelovao 
kroz sva protekla stoljeća i da 
još uvijek tako djeluje.
Zahvaljujemo Duhu Svetom 
da danas djeluje po apos-
tolatu. Otkako je apostolska služba opet 
zaposjednuta, Duh Sveti djeluje po apostolima.  Po 
njima mogu ljudi primiti dar Duha Svetoga i postati 
novo stvorenje u Isusu Kristu.  Djelovanje Duha 
Svetoga nam omogućuje slaviti Svetu večeru i tako 
blagovati Isusovo tijelo i piti njegovu krv.  Duh 
Sveti djeluje snažno po apostolima i ponavlja: 
Gospodin dolazi uskoro! I  nakon što je apostolska 
služba opet zaposjednuta trebalo je međutim 
odolijevati mnogim napadima i suprotstaviti se 

mnogim neprijateljima. Tu i tamo bilo je čak i 
progona apostola i njihovih sljedbenika. Duh Sveti 
je međutim i dalje djelovao. Nitko ga u tome nije 

mogao zaustaviti. I apostoli su 
samo ljudi koji nisu savršeni. I 
sami apostoli mogu pogriješiti 
u svom djelovanju! Tako se 
može dogoditi da se ljudski 
nazori ili kulturološki uvjetov-
ana shvaćanja uvuku u nečiju 
propovijed tako da  propov-

ijeda o stvarima koje nemaju baš mnogo 
zajedničkog s Evanđeljem.  I apostoli su samo ljudi 
koji nisu posve savršeni! Ali Duh Sveti je uvijek 
trpio i podnosio te ljudske nedostatnosti. On djeluje 
snažno po apostolima: to jest dar Duha Svetoga se 
udjeljuje, Sveta se večera slavi i zaručnica se 
priprema.  Zahvalni smo Duhu Svetom što uvijek 
tako snažno djeluje po apostolskoj službi i da se 
nesavršeni ljudi mogu pripremati kao Kristova 
zaručnica.



Duh Sveti djeluje snažno u Crkvi Kristovoj. 
Djeluje snažno po apostolskoj službi. Djeluje 
snažno u zajednicama i u djeci Božoj.  Trenutno 
imamo oko 60.000 zajednica širom svijeta.  U 
svim tim zajednicima gori vatra Duha Svetoga. 
Pritom mislim prvenstveno na mlade. Sigurno 
razumijete da se još jednom vraćam na prošli 
vikend. Svi koji su doživjeli veliki susret 
mladih u Düsseldorfu, mogu posvjedočiti da u 
njima gori vatra Duha Svetoga! Ta je mladež 
oduševljena Isusom Kristom, nasljeduje ga i 
služi mu. Nisam to doživio samo u Düsseldorfu, 

to doživljavam svaki put kada se bilo gdje na 
svijetu susretnem s mladima. Sigurno 
zavrijeđuje našu zahvalu što nam je Bog dao 
toliko mladih koji izgaraju za Isusa Krista i 
prihvaćaju da ih Duh Sveti usmjerava i vodi.  To 
međutim nije slučaj samo s mladima. Mogu 
potvrditi da je  slično stanje u svih 60.000 
zajednica po svemu svijetu.  I u onim 
malobrojnim zajednicama Duh Sveti djeluje 
svom vlašću i snagom, tako da nitko ne može 
reći da njegova zajednica broji tek pet ili šet 
članova te da u njoj gori tek mali plamen Duha 
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Svetoga. I u tim, po broju članova, malim 
zajednicama Duh Sveti razvija puninu svoje snage 
tako da svi vjernici mogu jednako doživjeti 
prisutnost Božju!  Mogu primiti puninu spasenja.  
Duh Sveti se ne vezuje uz određeni broj vjernika.  
On i u maloj zajednici djeluje  svom snagom pa i 
kada su okolnosti naizgled nemoguće.  Mislim na 
mnoge zajednice gdje se braća i sestre okupljaju u 
izbjegličkim kampovima.  Drugi se moraju skrivati 
i okupljaju su na nekom skrovitom mjestu.  
Nemaju ništa, ali ipak snagom Duha Svetoga 
primaju puninu spasenja.  U zemljama u kojima 
imamo mnogo vjernika, imamo čak i zajednica 
koje djeluju i u zatvorima. Tamošnji su 
novoapostolski kršćani osuđeni i zatočeni, tako da 
su prisiljeni slaviti službu Božju u zatvoru. Društvo 
im je poručilo da ih ne želi i da se moraju udaljiti. 
Ali tamo gdje se slavi služba Božja, Duh Sveti 
može djelovati svom snagom.  I ta braća i sestre, ti 
vjernici u takvom posebnom okruženju 
doživljavaju Božju prisutnost, doživljavaju ljubav 
Božju i primaju sve što im je potrebno za spasenje.  
Imamo posve konkretnih primjera. Zahvaljujemo 

Duhu Svetom da tako snažno djeluje u svakoj 
zajednici koristeći se nesavršenim ljudima.
Duh Sveti djeluje snažno i radi snažno u našoj braći 
i sestrama. Ima mnogo braće i sestara koji nam 
mogu biti uzor.  Nose veliki teret, već godinama.  
Doživljavaju teške nevolje, podnose bolne patnje. 
Ponekad se pitamo kako uspijevaju.  Kako izlaze 
nakraj sa svojim patnjama?  Ta braća i sestre imaju 
pouzdanje u Boga, nepokolebljivo pouzdanje.  Ona 
i dalje ljube Isusa Krista, slijede ga i ostaju mu 
vjerna.  Možemo im se samo diviti.  Mislim na 
mnogu braću i sestre koja neumorno služe 
Gospodinu, bilo u duhovnoj službi ili nekom 
drugom crkvenom zaduženju.  Imali bi bezbroj 
razloga odustati, ali oni jednostavno nastavljaju jer 
ih vodi i njima upravlja Duh Sveti. Zahvalni smo 
Bogu, Duhu Svetomu što uvijek iznova učvršćuje, 
tješi i potiče tu braću i sestre. Na ovaj blagdan 
Duhova želio bih vam uputiti posebnu poruku  
uime čitavog apostolata i reći vam, draga braćo i 
sestre širom svijeta: Svi mi apostoli Isusa Krista, mi 
govorimo kao apostol Pavao:  Zahvaljujemo Bogu 
za radost koju osjećamo zbog vas! Vi ste naša 

Okružni apostol Rüdiger Krause (Sjeverna i Istočna Njemačka)  

otkriva kaleže za slavljanje Svete večere

Svetu večeru za pokojne primaju
okružni apostol Peter Schulte (Zapadni Pacifik) 
i apostol Helge Mutschler (Sjeverna i Itočna Njemačka)



radost! Tu zahvalnost  izričem uime svih apostola. 
Ponavljam još jednom, mi govorimo zajedno s 
apostolom Pavlom: Zahvaljujemo Bogu za radost 
koju osjećamo zbog vas! Vi ste naša radost! Morao 
smo to jednostavno reći.
Naša je  utjeha i radost kad vidimo kako Duh Sveti 
snažno po apostolatu djeluje u Crkvi Kristovoj, u 
zajednicama, u braći i sestrama. Na tom djelovanju 
počiva i na njemu se temelji naša nada.  Duh Sveti 
će snažno djelovati sve do kraja povijesti. Gospodin 
Isus je jednom govorio o kraljevstvu Božjem i 
usporedio ga sa sjemenom koje ratar položi u 
zemlju.  Rekao je da će sjeme niknuti i rasti bez 
obzira hoće li  čovjek nakon što ga posije nad njime 
bdjeti ili spavati, hoće li raditi ili neće, ono će 
napredovati a da on sam ni ne zna kako.  Isus je time 
htio reći da ljudi ne mogu zaustaviti razvoj 
kraljevstva Božjeg, ono na tajanstven način 
napreduje prema svom dovršenju.  Duh Sveti će i 
nadalje djelovati na nas.  Ako mu se prepustimo da 
nas vodi, on će u nama dovršiti novo stvorenje i mi 
nesavršeni ljudi možemo postati slični Isusu Kristu.  
Duh Sveti će i nadalje snažno djelovati po 
apostolskoj službi i nadahnjivati apostole kako bi 
mogli do kraja izvršiti svoj nalog.  Gospodinova 
zaručnica će biti pripremljena kada Gospodin dođe.  
Duh Sveti će i nadalje snažno  djelovati u Crkvi 
Kristovoj, pa i nakon ponovnog dolaska Isusa 
Krista koji će se pobrinuti i duhovno nahraniti 
kršćane koji u njega vjeruju.  I za vrijeme 

antikršćanskih nevolja! Kada neprijatelj Isusa 
Krista bude napregnuo svoje posljednje snage, neće 
moći zaustaviti djelovanje Duha Svetoga. Duh 
Sveti će se pobrinuti da kršćani ostanu snažni u 
svojoj vjeri i vjerni Isusu Kristu. On će dovršiti 
svoje djelo. On će dovršiti Crkvu Kristovu i uvest će 
je u novi svijet gdje će biti u vječnom zajedništvu s 
Bogom. Ako tako gledamo, draga braćo i sestre,  
imamo veoma mnogo razloga zahvaljivati Bogu, 
Duhu Svetom, slaviti ga i hvaliti. Imamo tako 
mnogo razloga zahvaljvati mu da nas je učinio tako 
bogatima u Isusu Kristu.  Mi, apostoli, imamo tako 
mnogo razloga zahvaljivati da nas je učinio 
bogatima u Isusu Kristu. Doista, slava Bogu, Duhu 
Svetom! On će dovršiti svoje djelo. Amen.

Prepoznajemo snagu Božju, Duha 
Svetoga, u povijesti Crkve, u služenju 
apostola i u služenju vjernika.

Želimo živjeti iz Duha Svetoga, da bi nas  o 
Kristovom ponovnom dolasku uskrisio na 
novi život.

Pomoćnik okružnog apostola
 David Devaraj (Indija)

Okružni apostol Kububa Soko 
(Zambija, Malavi, Zimbabve)

Pomoćnik okružnog apostola 

John W.Fendt (SAD)

community 04/2019 SLUŽBA BOŽJA 



community 04/2019 NAUKA

Pripremiti kršćane na Isusov ponovni dolazak i oboružati ih za 

izazove 21. stoljeća – to je zadaća apostolata, kako to jasno 

ističe Veleapostol Jean-Luc Schneider u svom pismu 

zajednicama.

Kristov ponovni dolazak



Kršćani vjeruju da je Duh Sveti prisutan u Crkvi i da 

u njoj djeluje (Katekizam, pitanje 712). Djelovanje 

Duha Svetoga u Crkvi prepoznajemo po tome što
   se nastoji sačuvati svijest o obećanju Isusa Krista 
   da će opet doći (Katekizam, pitanje 203).
�� apostoli,  ispunjeni  Duhom Svetim, pripremaju 
   vjernike na ponovni  dolazak   Isusa Krista (Kat. 
   pitanje 433).
�  nadahnuta propovijed ima za cilj usmjeriti 
   zajednicu  prema  dolasku Isusa Krista (Kat.pit- 
   nje 626).

Katekizam ističe „da je u bîti apostolske službe 
naviještati Kristov ponovni dolazak i pripremati 
zajednice na taj trenutak“ (Kat, pitanje 442).  Čini 
mi se primjerenim upitati se koji je najbolji način 
naviještati Gospodinov ponovni dolazak i kako u 
današnjem svijetu sačuvati svijest o tom obećanju.

Smetnje pri naviještanju 
Gospodinovog ponovnog dolaska

Prvi kršćani su bili uvjereni u Kristov brzi ponovni 
dolazak. Ali neispunjenje obećanja zajedno s 
prestankom djelovanja apostola bilo je kršćanima 
razlogom da Gospodinov ponovni dolazak počnu 
sve više i više pomicati prema budućnosti.
Skori Gospodinov ponovni dolazak se nakon 
ponovnog zaposjedanja apostolske službe počeo 
ponovno naviještati.  Moramo međutim ustvrditi da 
obećanje Isusovog dolaska ne izaziva oduševljenje 
koje zaslužuje.  Razlozi za to su mnogostruki.  
Ovdje navodimo samo neke:
·�  Počev od tridesetih godina 19. stoljeća apostoli 

naviještaju skori Gospodinov ponovni dolazak, a 
on se još uvijek nije dogodio. Očekivani znaci za 
početak posljednjeg vremena otvorili su prostor 
za najrazličitija tumačenja, koja su se često 
pokazala zabludom ili čak kao pogrešna.

·�  Na temelju činjenice da su se životne okolnosti u 
velikom dijelu svijeta poboljšale, vjernici tako ne 
osjećaju više potrebu ni želju „bježati“ od života 
na ovoj zemlji niti da se „oslobode“ ovoga 
svijeta.  Da bi poboljšali svoju egzistenciju, 
mnogi, pa čak i oni manje uspješni, računaju sve 
više s privrednim i socijalnim napretkom, nego s 
Bogom,.

� � � �Nadnaravni karakter događaja koje naviještamo 
(Kristov ponovni dolazak, uskrsnuće mrtvih, 
uznesenje živih, tisućgodišnje kraljevstvo mira) 
čini našu propovijed teško razumljivom  jednom 
dijelu naših suvremenika. Čak i u našim 

redovima ima vjeroučitelja koji savjetuju da se o 
toj temi ne razgovara s djecom kako ih se ne bi 
traumatiziralo.

·� � Neki ne prihvaćaju misao da bi Isus o svom 
ponovnom dolasku  mogao nekome suditi.  
Mogućnost da bi ih Bog mogao osuditi je za njih 
zastrašujuća i ne podudara se sa slikom koju oni 
imaju o Isusu. Trebamo imati na umu da mnogi 
vjernici žive u obitelji u kojoj su neki 
novoapostolski kršćani, a drugo nisu ili pak neki 
prakticiraju vjeru a drugi ne mare.  Najava da bi o 
Kristovom ponovnom dolasku mogli biti 
razdvojeni može kod takvih izazvati nelagodu i 
patnju.

·� � �Naš nauk o budućim stvarima se u mnogočemu 
ne podudara s naukom mnogih drugih konfesija.   
Kad govorimo o Gospodinovom ponovnom 
dolasku, predbacuje nam se  da više 
naglašavamo razlike nego sličnosti s drugim 
kršćanima. A kada poučavamo da je potrebno da 
nas zapečati neki od živih apostola, da bismo se 
ubrojili u Kristovu zaručnicu, optužuje nas se 
zbog ekskluzivnosti ili sektarenja.

Kako govorimo o Gospodinovom 
ponovnom dolasku?

Takvo nas okruženje ne treba obeshrabriti u 
izvršavanju našeg naloga da naviještamo Gospo-
dinov ponovni dolazak.  Da bismo bili shvaćeni, 
moramo djelovati kao apostol Pavao i uvažavati 
svoje slušatelje (1 Kor 9, 20-23).  Naša današnja 
propovijed o Gospodinovom ponovnom dolasku 
mora uvažavati sljedeće aspekte:
Jednako kao što su uskrsnuće i uzašašće na nebo 
Isusa Krista shvatljivi i prihvatljivi jedino po vjeri, 
isto je tako  i s njegovim ponovnim dolaskom.  
Gospodin je objasnio  da nije moguće odrediti 
trenutak njegovog ponovnog dolaska (Matej 24,44; 
Luka 17,20).  Jasno je rekao svojim učenicima: „Ne 
spada na vas da  da znate vrijeme i priliku koje je 
Bog odredio svojom vlasti“ (Dj 1,7).  U 13. glavi 
evanđelja po Marku nalaze se Isusove riječi kojima 
ukazuje na događaje koji će prethoditi njegovom 
dolasku. Bit će ratova, potresa, gladi, progonstava, 
ali i lažnih proroka koji će činiti znakove i čudesa.  
Svega je toga bilo i  kroz prethodna stoljeća.  
Činjenica da se te stvari događaju i danas, ne mogu 
se tumačiti kao dokaz da je blizu Kristov ponovni 
dolazak. U svakom slučaju iz toga možemo 
zaključiti da oni ne mogu zaustaviti ostvarenje plana
 otkupljenja. Izbjegavajmo dakle govoriti o „znako-    
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vima vremena“ da bismo vjernike uvjerili u skori 
predstojeći Isusov ponovni dolazak
Mi vjerujemo u Gospodinov ponovni dolazak, jer 
ga je Isus obećao, a Duh Sveti nam ga naviješta. 
Vjerujemo da će Isus uskoro opet doći, jer apostoli 
ponovno djeluju na zemlji da bi pripremili njegov 
dolazak.
Spasenje koje nam Bog nudi je mnogo uzvišenije 
od poboljšanja naše materijalne egzistencije.  On bi 
nas htio uvesti u svoje kraljevstvo  iz kojeg su 
isključeni sotona i svi oblici njegovog djelovanja 
(patnja, nepravda, laž, laskanje, mržnja i smrt).  
Bog bi nam želio dati vječni život, to jest, vječno 
zajedništvo sa sobom.  U nebeskoj domovini (Heb 
11, 14-16) ljudi će živjeti u skladu, s Bogom i jedan 
s drugim.  Sačinjavat će zajedništvo osoba koje su 
međusobno različite a ipak su jedno – slika 
božanskog Trojstva.  Naš motiv nije da 
pobjegnemo od svijeta ili da izbjegnemo neku 
predstojeću katastrofu.  Za nas ulazak u kraljevstvo 
Božje nije bijeg, nego dovršenje.  Nadamo se da 
ćemo biti ono za što nas je Bog stvorio.
Ne osporavamo da ljudi koji su dobre volje i koji 
ujedinjuju svoje napore mogu za neko izvjesno 
vrijeme i za određeni dio čovječanstva isposlovati 
mir, pravednost i blagostanje.  Uvjereni smo 
međutim  da oni to ni u kom slučaju ne mogu 
stvoriti svim ljudima i za sva vremena.  Jedino 
svemogući Bog može pomoći svim ljudima svih 
vremena tako da se sâm uključi u događaje 
povijesti ovoga svijeta. Božji silazak na zemlju i 
postanak Sina Božjega čovjekom  bilo je jedno 
takvo Božje zahvaćanje u povijest čovječanstva.  
Sljedeći direktni zahvati bit će ponovni dolazak 
Isusa Krista, potom njegov dolazak u snazi i slavi s 
prvencima, i još kasnije  posljednji sud.  Svi ti 
božanski zahvati izvan su dohvata ljudskog razuma 
i dokučivi su jedino vjerom. Ne doživljavamo ih 
kao prijetnju koja bi izazivala strah, nego kao izraz 
ljubavi Božje prema svim ljudima.
O svom nevidljivom ponovnom dolasku Gospodin 
će uzeti k sebi samo izabrane koji su stekli potrebnu 
zrelost. Pogled prema tom sudu i razmišljanje o 
njemu pobuđuju u nama svijest da se na njega 
moramo ozbiljno pripremiti. Ali ni njega se ne 
trebamo bojati.  Svu svoju nadu polažemo u milost 
koju će Bog iskazati vjernicima koji su istinski 
prožeti željom za zajedništvom s njime (1 Pt 1, 13).
Isus će opet doći da zaručnicu (zajednicu) uzme k 

sebi te da zajedno s njom slavi gozbu na nebesima.  
Slika zaručnice ukazuje na zajedništvo ljubavi, 
slika gozbe na radost i dijeljenje.  Ali uzdignuće 
zaručnice nije samo po sebi završetak.  Na njega 
treba gledati kao na dio plana otkupljenja. Oni koji 
pripadaju zajednici (zaručnici) pozvani su ispuniti 
posebnu zadaću: naviještati Evanđelje svim 
ljudima svih vremena u tisućgodišnjem kraljevstvu 
mira. Svrha Božjeg djelovanja je konačno u tome 
da svim ljudima omogući da steknu vječni život, 
savršeno zajedništvo s Bogom i jedan s drugim.

Kako čuvamo  svijest o
obećanju Kristovog ponovnog dolaska?

Apostoli su primili nalog udjeljivati Sveto 
zapečaćenje po kojem vjernik postaje Božjim 
baštinikom i nalog pripremati ga na Kristov 
ponovni dolazak.  Ta priprema iziskuje aktivno 
sudjelovanje vjernika: svatko mora „nastojati da 
postigne“ svoje spasenje (Fil 2,12).  Stoga je tako 
važno motivirati vjernike da što više razmišljaju o 
Gospodinovom ponovnom dolasku.
Da bismo ih poticali na aktivnu pripremu na 
Gospodinov ponovni dolazak, imamo dvije 
mogućnosti:
·��umnažati njihovu ljubav,
·� tako izgraditi Crkvu da im bude predokusom 
    budućeg kraljevstva.

Umnažati ljubav vjernika

Bog po Svetom zapečaćenju poklanja čovjeku udio 
u svom biću tako što mu daje dar svoje ljubavi (Rim 
5,5).  Iz te ljubavi se u vjerniku rađa želja da uzvrati 
istom mjerom (1 Iv 4, 19). Mi možemo tu ljubav u 
srcu vjernika umnažati tako da
·� mu ukazujemo na veličinu i značenje Isusove 
    žrtve.
·�  mu omogućujemo da stekne udio u punini 
    Kristove zasluge.
·���najavljujemo baštinu koju mu Bog priprema.
·�  u našoj skrbi i razumijevanju osjeti ljubav 
     Kristovu.
Dijete Božje koje istinski poznaje Kristovu ljubav 
je u toj ljubavi „uvriježeno i utemeljeno“ i 
„ispunjeno je do sve punine koja dolazi od Boga“ 
(usp. Ef 3, 17-19).  Žarko želi biti kod Isusa.  
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Tu svoju želju izražava u svakodnevnoj 
molitvi, govoreći: „Dođi, Gospodine Isuse“ 
(Otk 22, 20).  Pokazuje se međutim i u 
stalnom nastojanju da već danas bude u 
zajedništvu života s Bogom.
Zahvaljujući nauci apostola i dostojnom 
slavljenju i blagovanju Svete večere vjernici 
mogu rasti u Isusu Kristu.  Njegova im ljubav 
daje snagu da nadvladaju egoizam i 
ravnodušnost i da se otvore drugima:
�� Zanimaju se za  stanje svoga bližnjega i 
   skrbe o njemu.
�� Trude se svjedočiti riječima i djelima  kako 
   bi i drugi mogli otkriti i upoznati Krista.
�� Čeznu za vremenom kada će se Evanđelje
   moći konačno nesmetano propovijedati 
   svim ljudima – stoga  se  mole  Bogu da 
   nastavi ostvarivati svoj plan otkupljenja te 
   da pošalje  svog  Sina  i  potom  uspostavi 
   kraljevstvo mira.
�  Aktivno se pripremaju da postanu 
   svećenicima Božjim i Kristovim u 
   kraljevstvu mira kako bi svim ljudima 
   naviještali spasenje.

Crkva, predokus 
budućeg kraljevstva

Kada su farizeji pitali Isusa kada će doći kraljevstvo 
Božje, on im je odgovorio da je ono već među njima 
(usp. Luka 17,20.21).  Kraljevstvo je Božje bilo 
zapravo već u njemu: oni koji su vjerovali u njega, 
mogli su ga po njemu doživjeti. 
U ovo naše vrijeme Isus je po Duhu Svetom 
prisutan u svojoj Crkvi.  U njoj djeluje po svojoj 
riječi i sakramentima i vodi je po svojim 
apostolima. Tamo gdje Duh Sveti djeluje po službi 
koju je ovlastio Isus Krist, vjernici doživljavaju 
prisno zajedništvo s Isusom Kristom i jedan s 
drugim u Svetoj večeri.  Na taj način mogu ovdje na 
zemlji steći predokus spasenja budućeg kraljevstva 
Božjeg.
Umor će konačno zahvatiti vjernika koji se 
zadovoljava da Gospodinov ponovni dolazak 

očekuje samo time što moli i odlazi na službe Božje.  
Ali ako može već unaprijed uživati radost budućeg 
kraljevstva, bit će motiviraniji da u njega stigne.  
Okrijepljeni snagom Duha Svetoga,  radimo na 
tome da Crkva postane predokusom budućeg 
kraljevstva Božjeg! Naš je cilj da svakome bude 
moguće spoznati da Isus upravlja svojom Crkvom.  
Isusovu prisutnost možemo prepoznati po 
sljedećim znakovima:
�� Gluhi, nijemi i slijepi ozdravljaju – uz Isusovu 
   pomoć  možemo nadvladati sve što smeta našoj 
   komunikaciji i našem odnosu prema drugima.
�� Nema više optuživanja (Jeremija 8,9), više se ne 
   govori o greškama koje je Isus oprostio.
�� Prestaju rasprave o tome tko je najveći; svatko je 
   spreman služiti svome bližnjemu 
   (Marko 9,. 34.35).
���Ljudske razlike nestaju u korist jedinstva u Kristu 
   (Gal 3,28).
���Materijalne stvari ne potiskuju više ono duhovno 
   u drugi plan (Marko 8,14-18).
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